

ປະເທດລາວ 2015: ບົດລາຍງານດ້ານສິດເສລີພາບທາງສາສະໜາສາກົນ

ບົດສະຫຼຸບໂດຍຫຍໍ້

ລັດຖະທຳມະນູນ ໄດ້ໃຫ້ 'ສິດທິ ແລະ ເສລີພາບ ໃນການເຊື່ອຖື ຫຼື ບໍ່ເຊື່ອຖື ສາສະໜາ'. ດຳລັດຂອງນາຍົກ ລັດຖະມົນຕີ ໄດ້ລະບຸກ່ຽວກັບລະບຽບໃນການປະຕິບັດສາສະໜາ ແລະ ກຳນົດບົດບາດຂອງລັດຖະບານ ໃຫ້ເປັນຜູ້ໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນສູດທ້າຍ ກ່ຽວກັບກົດຈະກຳດ້ານສາສະໜາ ທີ່ໄດ້ຮັບການອະນຸຍາດ. ລັດຖະບານ ຮັບຮູ້ເປັນທາງການສື່ກຸ່ມສາສະໜາ (ສາສະໜາ ພຸດ, ຄຣິສຕຽນ, ອິສລາມ ແລະ ບາຮາຍ), ແລະ ກຳນົດໃຫ້ທຸກກຸ່ມສາສະໜາ ຕ້ອງໄດ້ຈົດທະບຽນຢູ່ພາຍໃຕ້ກຸ່ມສາສະໜາໃດໜຶ່ງ ທີ່ໄດ້ຖືກຮັບຮູ້ເປັນທາງການ. ໄດ້ມີການລາຍງານ ກ່ຽວກັບການຄາດຕະກຳວິສາມັນ ຜູ້ນຳສາສະໜາຜູ້ໜຶ່ງ ໂດຍບຸກຄົນ ທີ່ອ້າງຕົນວ່າ ດຳເນີນການໃນນາມຂອງຕຳຫຼວດ. ອີງຕາມອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດຖະບານ (NGOs), ຂໍ້ຈຳກັດ ຕໍ່ກັບກຸ່ມສາສະໜາສ່ວນນ້ອຍ ຍັງມີສູງຫຼາຍໃນບາງແຂວງ ແບບບໍ່ສົມສ່ວນກັນ. ໄດ້ມີການລາຍງານ ກ່ຽວກັບການພະຍາຍາມບັງຄັບໃຫ້ປະລະການເຊື່ອຖືສາສະໜາ, ຂັງຄຸກ, ແລະ ກັກຕົວ ສຳລັບການຊຸມນຸມທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ຫຼື ການເດີນທາງທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ທີ່ສົງໃສວ່າ ແມ່ນເພື່ອຈຸດປະສົງໃນການຊັກຊວນໃຫ້ຄົນເຂົ້າສາສະໜາ. ຍັງເປັນໄປບໍ່ໄດ້ ສຳລັບກຸ່ມເຊື່ອຖື ສາສະໜາ ຄຣິສຕຽນນິກາຍໂປຣແຕັສຕັງ ທີ່ຈະບັນລຸ ສະຖານະພາບທາງດ້ານກົດໝາຍ ໂດຍປາສະຈາກການເຂົ້າຮ່ວມພາຍໃຕ້ຮົ່ມເງົາຂອງກຸ່ມສາດສະໜາທີ່ຖືກຮັບຮູ້ແລ້ວ. ອຳນາດການປົກຄອງເມືອງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນໃນບາງແຂວງ, ຕາມການລາຍງານ, ຍັງສືບຕໍ່ສົງໃສ ກຸ່ມສາສະໜາ ທີ່ບໍ່ແມ່ນພຸດ ຫຼື ທີ່ບໍ່ແຜ່ນຜີ ແລະ ບາງຄັ້ງຍັງສະແດງຄວາມບໍ່ອົດທົນຕໍ່ກຸ່ມສາສະໜາສ່ວນນ້ອຍ, ໂດຍສະເພາະກຸ່ມໂປຣແຕັສຕັງ, ເຖິງວ່າຈະຖືກຮັບຮູ້ເປັນທາງການຫຼືບໍ່ກໍຕາມ. ລັດຖະບານບໍ່ຮັບຮູ້ ສາສະໜາຂອງຊາດ ຢ່າງເປັນທາງການ, ແຕ່ລະເວັ້ນສາສະໜາພຸດຈາກຫຼາຍຂໍ້ຈຳກັດ. ເຈົ້າໜ້າທີ່ ສ່ວນໃຫຍ່ ເຄົາລົບສິດທິທາງດ້ານລັດຖະທຳມະນູນ ຂອງກຸ່ມສາສະໜາ ໃນການສູດໄຫວ້ບູຊາ ພາຍໃນຂອບເຂດຈຳກັດ ທີ່ກຳນົດໂດຍລັດຖະບານ ຢ່າງເຄັ່ງຄັດ. ອີງຕາມດຳລັດຂອງ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ອົງການສາສະໜາ ຕ້ອງໄດ້ຈົດທະບຽນນຳລັດຖະບານ, ນັກບວດດ້ານສາສະໜາ ຕ້ອງມີບັດປະຈຳຕົວ, ແລະ ປະຊາຊົນອາດປະຕິບັດ ແລະ ມີພິທີກຳ ພາຍໃນຂອບເຂດສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກດ້ານສາສະໜາຂອງຕົນ. ບຸກຄົນທີ່ຊຸມນຸມໃນບ້ານ ແລະ ສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກອື່ນໆ ສຳລັບຈຸດປະສົງທາງສາສະໜາ ຈະຖືກກັກຕົວ, ຂັງຄຸກ, ແລະ ບັບໃໝ ເວັ້ນເສຍກະຊວງພາຍໃນໄດ້ຈົດທະບຽນສະຖານທີ່ຕັ້ງ ແລະ ໄດ້ໃຫ້ອະນຸຍາດແລ້ວ. ຈົນເຖິງທ້າຍປີ ມີຫຼາຍຄຳຮ້ອງໃນການຂໍ້ຈົດທະບຽນບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດເທື່ອ; ແລະ ຈຳນວນໜຶ່ງກໍຄ້າງມາເປັນເວລາຍາວນານກວ່າ 10 ປີ.

ຄວາມເຄັ່ງຕຶງລະຫວ່າງສາສະໜາ ເກີດຂຶ້ນໃນບາງຄັ້ງ ໃນບັນດາກຸ່ມຊົນເຜົ່າສ່ວນນ້ອຍ, ໂດຍສະເພາະ ໃນການຕອບໂຕ້ຕໍ່ການເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວ ຂອງການຊຸມນຸມຂອງຜູ້ເຊື່ອຖືສາສະໜາຄຣິສຕຽນ ແລະ ກຸ່ມສາສະໜາອື່ນ

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ຫຼື ການບໍ່ເຫັນດີ ຕໍ່ກັບການເຂົ້າເຖິງຊັບພະຍາກອນຂອງບ້ານ. ອີງຕາມການລາຍງານ, ໃນການພະຍາຍາມ ຮັກສາແບບແຜນທາງດ້ານສັງຄົມ, ຄວາມເຄັ່ງຕຶງໄດ້ເກີດຂຶ້ນລະຫວ່າງ ຊາວບ້ານມັງທີ່ເຊື່ອຖືສາສະໜາຄຣິສຕຽນ ແລະ ຊາວບ້ານທີ່ບໍ່ແມ່ນຄຣິສຕຽນ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານ, ເນື່ອງຈາກ ຄວາມແຕກຕ່າງທາງດ້ານສາສະໜາ, ພາສາ ແລະ ວັດທະນາທຳ. ການປະຕິເສດສະມາຊິກບາງຄົນ ຂອງກຸ່ມສາສະໜາສ່ວນນ້ອຍ, ໂດຍສະເພາະ ໂປຣແຕັສຕັງ, ໃນການເຂົ້າຮ່ວມພິທີທາງພຸດທະສາສະໜາ ຫຼື ຜີ ຂອງທ້ອງຖິ່ນ ບາງຄັ້ງພາໃຫ້ມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງກັນ.

ເຈົ້າໜ້າທີ່ສະຖານທູດອາເມລິກາ ໄດ້ຍົກກໍລະນີເສລີພາບທາງການເຊື່ອຖືສາສະໜາ ນຳລັດຖະບານ ເພື່ອ ພະຍາຍາມ ໃຫ້ມີການຈັດຕັ້ງເຈລະຈາປົກສາຫາລື ແລະ ສົ່ງເສີມການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ. ຕົວຢ່າງ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ ສະຖານທູດ ໄດ້ໄປຢ້ຽມຢາມບ້ານຊົນນະບົດ ບ່ອນທີ່ມີການລາຍງານວ່າ ມີການລະເມີດເສລີພາບການເຊື່ອ ຖືສາສະໜາ. ໃນສອງບ້ານ ຢູ່ແຂວງສະ ຫວັນນະເຂດ ແລະ ແຂວງບໍລິຄຳໄຊ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ສະຖານທູດ ໄດ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກ ໃຫ້ມີການສົນທະນາປົກສາຫາລື ລະຫວ່າງຜູ້ຢູ່ອາໄສໃນບ້ານນັ້ນ ຕາມຫຼັກການພື້ນຖານ ກ່ຽວກັບການຍອມຮັບສາສະໜາ. ສະຖານທູດຮັກສາການພົວພັນເປັນປະຈຳ ນຳເຈົ້າໜ້າທີ່ກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ຜູ້ນຳທາງສາສະໜາ ຈາກຫຼາກຫຼາຍນິກາຍ ແລະ ສາສະໜາ.

ພາກທີ I. ປະຊາກອນທາງສາສະໜາ

ລັດຖະບານສະຫະລັດອາເມລິກາ ຄາດຄະເນວ່າມີປະຊາກອນທັງໝົດ 6.9 ລ້ານຄົນ (ເດືອນກໍລະກົດ 2015). ສາສະໜາພຸດນິກາຍເທຣາວະດາ ເປັນສາສະໜາຂອງເກືອບທຸກຊົນເຜົ່າ ຫຼື “ລາວລຸ່ມ”, ທີ່ກວມເອົາ 40 ຫາ 50 ສ່ວນຮ້ອຍຂອງປະຊາກອນທັງໝົດ. ອີງຕາມອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ, ສ່ວນທີ່ເຫຼືອຂອງ ປະຊາກອນ ປະກອບມີ 48 ກຸ່ມຊົນເຜົ່າສ່ວນນ້ອຍ, ຊຶ່ງໂດຍສ່ວນໃຫຍ່ ຖືສາສະໜາຜີ ແລະ ບູຊາບັນພະບູລຸດ. ສາສະໜາຜີ ແມ່ນກວມເອົາສ່ວນໃຫຍ່ໃນບັນດາກຸ່ມ ຊີໂນ-ໄທ, ເປັນຕົ້ນ ໄທດຳ ແລະ ໄທແດງ, ພ້ອມທັງໃນ ບັນດາກຸ່ມມອນ-ຂະແມ ແລະ ເບີມາ-ຕີເບດ. ໃນບັນດາເຜົ່າລາວລຸ່ມ ຜູ້ຖືສາສະໜາຜີກ່ອນພຸດ ໄດ້ຖືກລວມເອົາໄວ້ ໃນການປະຕິບັດສາສະໜາພຸດນິກາຍເທຣາວະດາ ໂດຍສະເພາະຢູ່ໃນເຂດຊົນນະບົດ. ກາໂຕລິກໂຣມັນ, ຄຣິສຕຽນ ນິກາຍໂປຣແຕັສຕັງ, ມູສລິມ, ບາຮາຍ, ພຸດນິກາຍມະຫາຍານ, ແລະ ຜູ້ເຊື່ອຖືຄົງຈີ້ ມີໜ້ອຍກວ່າ 3 ສ່ວນຮ້ອຍ ຂອງປະຊາກອນທັງໝົດ.

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015
ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ພາກທີ II. ສະຖານະພາບກ່ຽວກັບການເຄົາລົບເສລີພາບທາງດ້ານການເຊື່ອຖືສາສະໜາ ຂອງລັດຖະບານ

ໂຄງຮ່າງນິຕິກຳ

ລັດຖະທຳມະນູນ ໃຫ້ພົນລະເມືອງ ມີ “ສິດທິ ແລະ ເສລີພາບ ໃນການເຊື່ອຖື ຫຼື ບໍ່ເຊື່ອຖື ສາສະໜາ.” ນອກນັ້ນ ຍັງທ້າມທຸກການກະທຳ ທີ່ສ້າງຄວາມແຕກແຍກໃນບັນດາກຸ່ມສາສະໜາ ແລະ ປະຊາຊົນ. ລັດຖະທຳມະນູນ ລະບຸວ່າ ລັດ “ເຕົ້າໂຮມ ແລະ ສົ່ງເສີມ” ພະພິຊຸ ແລະ ສຳມະເນນສາສະໜາພຸດ ພ້ອມທັງນັກບວດຂອງສາສະໜາອື່ນໆ ໃຫ້ປະກອບສ່ວນໃນກິດຈະກຳ “ທີ່ເປັນຜົນປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ປະເທດຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນ.”

ດຳລັດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ (ດຳລັດເລກທີ 92) ກ່ຽວກັບການປະຕິບັດສາສະໜາ ເປັນເຄື່ອງມືດ້ານນິຕິກຳພື້ນຖານ ທີ່ກຳນົດລະບຽບໃນການປະຕິບັດສາສະໜາ. ດຳລັດນີ້ ກຳນົດພາລະບົດບາດຂອງລັດຖະບານ ໃຫ້ເປັນຜູ້ໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນສຸດທ້າຍກ່ຽວກັບກິດຈະກຳທາງສາສະໜາ ທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ.

ດຳລັດສະບັບນີ້ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳ ສຳລັບກິດຈະກຳທາງສາສະໜາ ໃນລະດັບຂອບເຂດທີ່ກວ້າງຂວາງ. ໃນຂະນະທີ່ດຳລັດລະບຸວ່າ ລັດຖະບານ “ເຄົາລົບ ແລະ ປົກປ້ອງກິດຈະກຳຂອງຜູ້ເຊື່ອຖືສາສະໜາ,” ນັ້ນ, ກໍຍັງກຳນົດໃຫ້ການປະຕິບັດທາງສາສະໜາ ຕ້ອງ “ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການຕ່າງໆ.” ດຳລັດດັ່ງກ່າວ ອະນຸຍາດໃຫ້ພົນລະເມືອງ (ແຕ່ບໍ່ແມ່ນຄົນຕ່າງປະເທດ) ຊືກຂວນໃຫ້ຄົນເຂົ້າສາສະໜາ, ພິມເອກະສານກ່ຽວກັບສາສະໜາຕາມການອະນຸຍາດຂອງອົງການປົກຄອງ, ເປັນເຈົ້າຂອງ ແລະ ສ້າງເຮືອນພ້ອມມັດສະການ, ແລະ ຮັກສາສາຍພົວພັນກັບກຸ່ມສາສະໜາຢູ່ຕ່າງປະເທດ. ສິດທິເຫຼົ່ານີ້ ອາດເກີດຂຶ້ນໄດ້ ຕາມຂະບວນການອະນຸມັດໃດໜຶ່ງ. ອີງຕາມດຳລັດສະບັບນີ້, ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ, ອົງກອນຂອງພັກແຫ່ງຊາດ ຮັບຜິດຊອບວຽກງານສາສະໜາ, ການພົວພັນ ແລະ ຄວາມສາມັກຄີ ບັນດາຊົນເຜົ່າ ນຳລັດຖະບານ ແລະ ພັກ, ມີ “ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ສົ່ງເສີມ” ການປະຕິບັດດ້ານສາສະໜາ. ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ໂອນຄວາມຮັບຜິດຊອບ ກ່ຽວກັບວຽກງານຄຸ້ມຄອງສາສະໜາ ໃຫ້ກັບກະຊວງພາຍໃນ, ໃນຂະນະທີ່ ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ຮັບຜິດຊອບໃນການຕິດຕາມກວດກາກຳລະນີຕ່າງໆໃນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ເມືອງ. ເກືອບວ່າໃນທຸກດ້ານຂອງການປະຕິບັດດ້ານສາສະໜາ ຕ້ອງໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກ ຫ້ອງການທ້ອງຖິ່ນຂອງ ຂະແໜງການພາຍໃນ ຫຼື ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ. ບາງກໍລະນີ ຕ້ອງໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກກະຊວງພາຍໃນ ຂັ້ນສູນກາງ. ການສ້າງວັດສຳລັບພຸດທະສາສະໜາ ຕ້ອງໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແລະ ປະທານຂອງຄະນະກຳມະການແນວລາວສ້າງຊາດຂັ້ນສູນກາງ.

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ທັງລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ດຳລັດ ລະບຸວ່າ ການປະຕິບັດດ້ານສາສະໜາ ຕ້ອງຮັບໃຊ້ຜົນປະໂຫຍດແຫ່ງຊາດ ໂດຍການສົ່ງເສີມການພັດທະນາ ແລະ ການສຶກສາ ແລະ ດ້ວຍການສຶກສາອົບຮົມຜູ້ເຊື່ອຖືສາສະໜາ ໃຫ້ເປັນ ພົນລະເມືອງດີ.

ການປະຕິບັດຂອງລັດຖະບານ

ໄດ້ມີການລາຍງານກ່ຽວກັບການຄາດຕະກຳແບບວິສາມັນຜູ້ນຳສາສະໜາຄຣິສຕຽນ ໂດຍບຸກຄົນທີ່ອ້າງຕົນວ່າດຳເນີນ ການໃນນາມຂອງຕຳຫຼວດ. ໄດ້ມີການລາຍງານວ່າ ມີຜູ້ຖືສາສະໜາສ່ວນນ້ອຍ ຖືກພະຍາຍາມບັງຄັບ ໃຫ້ຢຸດເຊົາ, ຊັງຄຸກ, ຈັບກຸມ, ແລະ ກັກຕົວ. ໃນບາງກໍລະນີ ມີການລາຍງານວ່າ ເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ຈັກກຸມ ຫຼື ຂັບໄລ່ຄົນ ເຊື່ອຖືສາສະໜາຄຣິສຕຽນນິກາຍໂປຣແຕັສຕັ້ງອອກຈາກໝູ່ບ້ານຂອງຕົນ ຖ້າເຂົາເຈົ້າບໍ່ປະຕິບັດຕາມຄຳສັ່ງ. ອົງການທີ່ບໍ່ຂຶ້ນກັບລັດຖະບານໄດ້ກ່າວວ່າ ລັກສະນະການກະຈາຍອຳນາດຂອງໂຄງປະກອບລັດຖະບານ ມີສ່ວນ ເຮັດໃຫ້ມີການລະເມີດສິດທິມະນຸດ ໃນສ່ວນຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ, ຊຶ່ງໃນນັ້ນ ຕາມການລາຍງານໄດ້ແຈ້ງວ່າ ມີບາງຄົນບໍ່ຮູ້ກົດໝາຍ ແລະ ນະໂຍບາຍກ່ຽວກັບການປົກປ້ອງເສລີພາບດ້ານສາສະໜາ ຫຼື ບໍ່ເຕັມໃຈຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດ.

ຢູ່ແຂວງຫຼວງພະບາງ, ມີຜູ້ໂຈມຕີ ແທງຄຸນພໍ່ຄຣິສຕຽນນິກາຍໂປຣແຕັສຕັ້ງ ຈົນເສຍຊີວິດ ໃນເວລາບຸກເຂົ້າເຮືອນ ໃນເດືອນກັນຍາ. ອົງຕາມການລາຍງານຂອງສີ່, ຜູ້ໂຈມຕີຜູ້ໜຶ່ງ ອ້າງວ່າດຳເນີນການໃນນາມຂອງຕຳຫຼວດລັບ. ຄຸນພໍ່ໄດ້ຮັບການຂົ່ມຂູ່ ໂດຍຕຳຫຼວດ ໃຫ້ຢຸດເຊົາໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ສາສະໜາຄຣິສຕຽນ ທີ່ເມືອງຈອມເພັດ. ເຈົ້າໜ້າ ທີ່ລັດ ບໍ່ໄດ້ເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການສືບສວນດັ່ງກ່າວ.

ມີການລາຍງານວ່າ ຜູ້ເຊື່ອຖືສາສະໜາຄຣິສຕຽນນິກາຍໂປຣແຕັສຕັ້ງ ໃນບາງບ້ານ ບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ໃຫ້ດຳເນີນ ການນະມັດສະການຂອງຄຣິສຕຽນ ໃນເຮືອນຂອງເຂົາເຈົ້າ, ພາໃຫ້ເຂົາເຈົ້າຖືກຈັບກຸມ. ຂໍ້ຈຳກັດນີ້ ທີ່ມີຜົນກະທົບ ໂດຍສະເພາະກັບ ຜູ້ເຊື່ອຖືສາສະໜາຄຣິສຕຽນນິກາຍໂປຣແຕັສຕັ້ງ ທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບການອະນຸຍາດໃຫ້ສ້າງໂຄງສ້າງໂບດ ໃນໝູ່ບ້ານຂອງຕົນ ເນື່ອງຈາກການຍຸດຊົ່ວຄາວ ໃນການພິຈາລະນາກ່ຽວກັບການໃຫ້ອະນຸຍາດ. ຕາມການລາຍ ງານ, ບຸກຄົນທີ່ຖືກຈັບກຸມ ສຳລັບການລະເມີດທີ່ກ່ຽວກັບສາສະໜາແບບເປັນທີ່ສົງໃສ, ກໍຄືທຸກການລະເມີດທາງ ອາຍາ, ຖືກປົກປ້ອງໜ້ອຍ ພາຍໃຕ້ກົດໝາຍນີ້ ແລະ ສາມາດຖືກກັກຕົວເປັນໄລຍະຍາວນານ ໂດຍປາສະຈາກ ການດຳເນີນຄະດີ ແລະ ຈາກນັ້ນ ກໍຖືກປ່ອຍ. ໃນວັນທີ 20 ມີນາ, ຄຸນພໍ່ຄຣິສຕຽນ ຈາກເມືອງອາດສະພັງທອງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ຖືກປ່ອຍອອກຈາກຄຸກ ພາຍຫຼັງທີ່ຖືກຂັງເປັນເວລາເກົ້າເດືອນ ເນື່ອງຈາກ ໄດ້ສູດມົນ ອະທິຖານໃຫ້ກັບແມ່ຍິງທີ່ກຳລັງຈະເສຍຊີວິດ ໃນເຮືອນຂອງລາວ. ເຂົາເຈົ້າຖືກຈັບກຸມ ໂດຍຖືກກ່າວຫາວ່າ ດຳເນີນ

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ການຊຸມນຸມຄຣິສະຈັກ ແບບບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ໃນຕືກອາຄານໜຶ່ງ ໂດຍປາສະຈາກການ ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ. ໃນເດືອນກຸມພາ ຄຸນພໍ່ຖືກຕັດສິນຂັງໄວ້ໃນຄຸກ ໃນຂໍ້ຫາດຳເນີນການປິ່ນປົວ ໂດຍບໍ່ມີໃບອະນຸຍາດ, ເພາະເຂົາເຈົ້າໄດ້ສູດມົນອະທິຖານສຳລັບແມ່ຍິງ ແທນທີ່ ທີ່ຈະໃຫ້ຄວາມສົນໃຈໃນການປິ່ນປົວ ໃນທັນທີ. ອີງຕາມຊາວຄຣິສຕຽນ ທີ່ມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ອົງການທີ່ບໍ່ຂຶ້ນກັບລັດຖະບານ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບກໍລະນີນີ້, ພາຍຫຼັງການປ່ອຍອອກຈາກຄຸກ ເຂົາເຈົ້າຍັງສືບຕໍ່ ຖືກກຸກກວນ ໂດຍອຳນາດການປົກຄອງຂອງບ້ານ ທວງຖາມເອົາການຊົດເຊີຍດ້ວຍເງິນ ສຳລັບການລະເມີດຮີດຄອງປະເພນີປະຕິບັດຂອງສາສະໜາຜີ. ອີງຕາມ NGO ທີ່ຕິດຕາມກໍລະນີນີ້, ພາຍຫຼັງ ຖືກປ່ອຍຕົວເປັນເວລາ ທົກເດືອນ ໜຶ່ງໃນຄຸນພໍ່ຄຣິສຕຽນເຫຼົ່ານັ້ນ ກໍໄດ້ເສຍຊີວິດ. ຕາມການລາຍງານ, ອຳນາດການປົກຄອງ ໄດ້ປະຕິເສດ ຄຳຂໍຮ້ອງຫຼາຍຄັ້ງ ກ່ຽວກັບການໃຫ້ຢ່າປິ່ນປົວພະຍາດເບົາຫວານແກ່ຄຸນພໍ່ດັ່ງກ່າວ ໃນເວລາຖືກກັກຂັງ, ຊຶ່ງເປັນເຫດໃຫ້ສະພາບຂອງລາວຍິ່ງຮ້າຍແຮງ ແລະ ສຸຂະພາບກໍ່ອ່ອນເພຍລົງ ຈົນເຖິງເສຍຊີວິດ.

ໃນເດືອນກັນຍາ ຊາຍໜຸ່ມສອງຄົນ ຖືກປ່ອຍ ພາຍຫຼັງຖືກກັກຕົວໄລຍະໜຶ່ງ ເນື່ອງຈາກໄດ້ສຳພາດນາຍບ້ານຄົນໜຶ່ງ ຢູ່ແຂວງຫຼວງພະບາງ ດ້ວຍຄຳຖາມທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບສາສະໜາ. ຊາຍໜຸ່ມເຫຼົ່ານັ້ນ ກຳລັງດຳເນີນການສຳຫຼວດ ທີ່ເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງວຽກບ້ານຈາກໂຮງຮຽນຂອງຕົນ ເພື່ອສຳເລັດການຮຽນໃນສາຂາສາສະໜາສາດ. ຕາມການລາຍງານ, ນາຍບ້ານນັ້ນ ບໍ່ມັກຄຳຖາມໃນແບບສອບຖາມ ຈຶ່ງຮຽກອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ຈັບກຸມນັກສຶກສາດ້ານສາສະໜາສາດທັງສອງຄົນ. ນັກສຶກສາ ຖືກກ່າວຫາວ່າ “ດຳເນີນການເຄື່ອນໄຫວດ້ານການເມືອງ.” ນັກສຶກສາຜູ້ໜຶ່ງຖືກປ່ອຍພາຍໃນໜຶ່ງອາທິດ; ອີກຜູ້ໜຶ່ງຖືກປ່ອຍພາຍຫຼັງສາມເດືອນຕໍ່ມາ.

ໃນເດືອນກັນຍາ, ຕາມການລາຍງານຂອງອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນ, ຕຳຫຼວດເມືອງຄຸນຄຳ, ແຂວງຄຳມ່ວນ ໄດ້ຈັບກຸມຊາວຄຣິສຕຽນສອງຄົນ ໃນເຮືອນຫຼັງໜຶ່ງ ທີ່ຖືກໂຈມຕີ ຍ້ອນເຜີຍແຜ່ສາສະໜາຄຣິສຕຽນ. ຊາຍສອງຄົນດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຖືກເຊື້ອເຊີນຈາກຄອບຄົວຄຣິສຕຽນ ເພື່ອມາກິນເຂົ້າ ແລະ ສູດມົນອະທິຖານໃຫ້ກັບເຂົາເຈົ້າ. ຊາຍດັ່ງກ່າວຖືກປ່ອຍຕົວພາຍໃນໜຶ່ງອາທິດ ໂດຍປາສະຈາກລາຍລະອຽດກ່ຽວກັບຂໍ້ກ່າວຫາຕໍ່ເຂົາເຈົ້າ.

ໃນເດືອນກັນຍາ, ຕາມການລາຍງານຂອງສີ່, ອຳນາດການປົກຄອງ ຈາກບ້ານຍາງ ແລະ ດອນແກ້ວ ເມືອງນາກາຍ, ແຂວງຄຳມ່ວນ ໄດ້ກັກຕົວຊາວຄຣິສຕຽນທ້ອງຖິ່ນ ສີ່ຄົນ ແລະ ນຳເຂົາເຈົ້າໄປສະຖານີຕຳຫຼວດເມືອງນາກາຍ, ບ່ອນທີ່ຕຳຫຼວດຊູ່ເອົາເຂົາເຈົ້າເຂົ້າຄຸກ ຖ້າເຂົາເຈົ້າບໍ່ເຊັນເອກະສານເຂົາເຊື້ອຖືສາສະໜາຂອງຕົນ. ຊາວຄຣິສຕຽນດັ່ງກ່າວ ໄດ້ປະຕິເສດການເຊັນເອກະສານ ແລະ ກໍຖືກປ່ອຍຕົວໃນພາຍຫຼັງ. ການລາຍງານກ່າວວ່າ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ເລີ່ມຂົ່ມເຫັງຊາວຄຣິສຕຽນ ໃນເດືອນກໍລະກົດ, ຍຶດພະຄຳພີ ໃນເດືອນສິງຫາ, ແລະ ເກືອດທ້າມການດຳເນີນພິທີກຳທາງດ້ານສາສະໜາໃດໆ.

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ຕາມການລາຍງານ, ຕຳຫຼວດ ແຂວງບໍລິຄຳໄຊ ໄດ້ຂົ່ມຂູ່ທີ່ຈະໄລ່ ຊາວຄຣິສຕຽນ 45 ຄົນ ອອກ ຖ້າເຂົາເຈົ້າ ບໍ່ເຊັນເອກະສານຢຸດເຊົາການເຊື່ອຖືສາສະໜາຂອງຕົນ. ຢ່າງໜ້ອຍມີຫົກຄອບຄົວ ຂອງຊາວຄຣິສຕຽນ 45 ຄົນດັ່ງກ່າວ ຖືກຈັບກຸມ ແລະ ຈາກນັ້ນກໍຖືກໄລ່ ໂດຍນາຍບ້ານ ຍ້ອນປະຕິເສດບໍ່ເຊົາເຊື່ອຖືສາສະໜາຄຣິສຕຽນຂອງຕົນ.

ໃນເດືອນພະຈິກ ອຳນາດການປົກຄອງ ໄດ້ຈັບກຸມຊາວກາໂຕລິກ ມາຈາກແຂວງຄຳມ່ວນ ຢູ່ແຂວງອັດຕະປື ຍ້ອນດຳເນີນພິທີກຳທາງສາສະໜາ ແລະ ບໍ່ອະນຸຍາດໃຫ້ໝູ່ເພື່ອນ ຫຼື ຄອບຄົວໄປຢ້ຽມຢາມ ເຂົາເຈົ້າໃນເວລາ ຖືກກັກຂັງ. ຊາຍກາໂຕລິກດັ່ງກ່າວ ຖືກກ່າວຫາວ່າ “ດຳເນີນການເຜີຍແຜ່ສາສະໜາ ໂດຍປາສະຈາກການອະນຸຍາດຈາກ ອຳນາດການປົກຄອງ” ແລະ ຖືກປ່ອຍຕົວ ພາຍຫຼັງຖືກກັກຂັງສາມອາທິດ.

ໃນເດືອນເມສາ ໄດ້ມີການລາຍງານວ່າ ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານຫີນຕັ້ງ ເມືອງທ່າປາງທອງ, ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ໄດ້ຂົ່ມຂູ່ໄລ່ຄອບຄົວທີ່ມີສະມາຊິກເກົາຄົນອອກ ຍ້ອນເຂົາເຈົ້າປ່ຽນເຂົ້າສາສະໜາຄຣິສຕຽນ. ຕາມການລາຍງານ, ພີ່ນ້ອງຜູ້ອາວຸໂສ ຂອງຄອບຄົວນັ້ນ ໄດ້ຂົ່ມຂູ່ ທີ່ຈະຍຶດດິນ ແລະ ຊັບສິນຂອງເຂົາເຈົ້າ, ຕາມຄຳສັ່ງຂອງຄະນະບ້ານ.

ອົງການສາສະໜາ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ນະໂຍບາຍຂອງລັດຖະບານ ໄດ້ສືບຕໍ່ປ້ອງກັນ ແລະ ສະກັດກັ້ນ ການຈົດທະບຽນຂອງສອງກຸ່ມສາສະໜາ, ແລະ ຂັ້ນຕອນການຈົດທະບຽນ ແລະ ກຳນົດເວລາ ທີ່ລະບຸໄວ້ໃນດຳລັດເລກທີ 92 ຍັງບໍ່ຈະແຈ້ງ. ຕົວຢ່າງ, ອົງການສາສະໜາ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ອົງຕາມມາດຕາ 7 ຂອງດຳລັດດັ່ງກ່າວ ຕ້ອງ “ສະໜອງຊຸດເອກະສານທີ່ຄົບຖ້ວນ” ໃຫ້ແກ່ຄະນະກຳມະການ ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດຂັ້ນສູນກາງ “ໂດຍຜ່ານອຳນາດ ການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.” ດຳລັດດັ່ງກ່າວ ບໍ່ໄດ້ລະບຸກ່ຽວກັບເອກະສານທີ່ຕ້ອງການ ຫຼື ໄລຍະເວລາ ຂອງຂະບວນການດ້ານການບໍລິຫານ. ອົງການສາສະໜາ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ອົງການປົກຄອງແນວລາວສ້າງຊາດ ໄດ້ຖາມອົງການສາສະໜາທີ່ບໍ່ຖືກຈົດທະບຽນ ໃຫ້ຈົດທະບຽນເປັນກຸ່ມຍ່ອຍຂອງໂບດທີ່ຖືກຮັບຮູ້ແລ້ວ, ໂດຍບໍ່ໄດ້ຄຳນຶງເຖິງ ຄວາມແຕກຕ່າງ ໃນການເຊື່ອຖືສາສະໜາ. ລັດຖະບານ ໄດ້ຈຳກັດການຮັບຮູ້ກຸ່ມຊາວຄຣິສຕຽນ ທີ່ລວມມີໂບດຄຼິສຈັກກາໂຕລິກ, ສູນລວມຄຼິສຈັກຂາວປະເສີດ ສປປ ລາວ, ແລະ ໂບດເຊເວັນເດ ແອດວັນຕິສ. ອົງຕາມກຸ່ມສາດສະໜາ, ລັດຖະບານ ບໍ່ອະນຸຍາດນິກາຍຄຣິສຕຽນອື່ນ ຈົດທະບຽນ, ແລະ ກຳນົດໃຫ້ກຸ່ມໂປຣແຕັສຕັງທັງໝົດກາຍເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງໂບດ ສູນລວມຄຼິສຈັກຂາວປະເສີດ ສປປ ລາວ ຫຼື ໂບດເຊເວັນເດ ແອດວັນຕິສ. ຕົວຢ່າງ, ຕາມການລາຍງານ, ໂບດຢູໄນເຕັດເມໂທດິສ ລໍຖ້າການຈົດທະບຽນ ຫຼາຍກວ່າສິບປີແລ້ວ. ໂບດດັ່ງກ່າວໄດ້ສົ່ງຄຳຮ້ອງໃນປີ 2005. ຍົກເວັ້ນສາສະໜາພຸດ, ອົງການປົກຄອງບໍ່ອະນຸຍາດກຸ່ມສາສະໜາ ຊຸມນຸມ, ດຳເນີນການບໍລິຫານດ້ານສາສະໜາ, ຫຼື ດຳເນີນກິດຈະກຳດ້ານສາສະໜາອື່ນ ໂດຍປາສະຈາກການຈົດທະບຽນທີ່ຖືກຕ້ອງ.

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ເຈົ້າໜ້າທີ່ຂອງລັດຖະບານ ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ສູນກາງ ໄດ້ອີງໃສ່ລັດຖະທຳມະນູນ, ດຳລັດຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ແລະ ການປະສານສົມທົບຂອງສັງຄົມ ເປັນເຫດຜົນໃນການຈຳກັດ ແລະ ກວດກາກິດຈະກຳດ້ານສາສະໜາ, ໂດຍສະເພາະກິດຈະກຳຂອງກຸ່ມໂປຣແຕັສຕັງໃໝ່ ຫຼື ຂະໜາດນ້ອຍ ໃນບັນດາກຸ່ມຊົນເຜົ່າສ່ວນນ້ອຍ.

ເຖິງວ່າ ບັນດາກຸ່ມ ບໍ່ໄດ້ຈົດທະບຽນນຳກະຊວງພາຍໃນ ຫຼື ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ບໍ່ໄດ້ອະນຸຍາ ໃນການປະຕິບັດສາສະໜາຂອງຕົນຢ່າງເປັນທາງການ, ແຕ່ຕາມການລາຍງານຫຼາຍຄັ້ງ ກໍໄດ້ດຳເນີນຢ່າງມິດງຽບ ໂດຍບໍ່ມີການແຊກແຊງ. ກຸ່ມໂປຣແຕັສຕັງ ທີ່ກຳລັງຊອກໃຫ້ມີການຮັບຮູ້ເປັນທາງການ ໂດຍແຍກອອກຈາກສູນລວມຄູ່ສັກຂ່າວປະເສີດ ສືບຕໍ່ເປັນເປົ້າໝາຍຂໍ້ຈຳກັດ, ແລະ ອຳນາດການປົກຄອງໃນຫຼາຍໆແຂວງ ກໍຍັງຍືນຍັນໃຫ້ການຊຸມນຸມເອກະລາດ ເຂົ້າຮ່ວມກັບໂບດຄູ່ສັກຂ່າວປະເສີດ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍດີ, ໃນຫຼາຍເຂດ ໂດຍທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ກໍຍັງຖືກປ່ອຍໃຫ້ດຳເນີນການບໍລິການ ຊຶ່ງອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນກໍບໍ່ໄດ້ກົດກັນຫຍັງ.

ເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານ ໄດ້ກຳນົດໃຫ້ກຸ່ມສາສະໜາ ລາຍງານຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບສະມາຊິກຕົນ ເປັນປົກກະຕິ ໃຫ້ກັບກົມວຽກງານຊົນເຜົ່າແລະສາສະໜາ ຂອງກະຊວງພາຍໃນ, ເຖິງວ່າດຳລັດເລກທີ 92 ບໍ່ໄດ້ກຳນົດຢ່າງຊັດເຈນ.

ໃນເດືອນມີນາ, ທີ່ບ້ານອາຫຼາ, ເມືອງໜອງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ຕາມການລາຍງານ, ຕຳຫຼວດໄດ້ສັ່ງ ໃຫ້ສອງຄອບຄົວຊາວຄຣິສຕຽນ ຍຸດເຊື້ອຖືສາສະໜາຄຣິສຕຽນ ຫຼືບໍ່ດັ່ງນັ້ນຈະຖືກໄລ່ອອກ. ຜູ້ນຳຊາວຄຣິສຕຽນ ໄດ້ອ້ອນວອນຂໍໃຫ້ ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດຊ່ວຍ, ແລະ ຜູ້ນຳແນວລາວສ້າງຊາດ ກໍໄປບ້ານອາຫຼາ ເພື່ອຊີ້ແຈງວ່າ ສອງຄອບຄົວດັ່ງກ່າວມີສິດທີ່ຈະເຊື້ອຖືສາສະໜາໃດກໍໄດ້. ສອງຄອບຄົວນັ້ນ ກໍໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ສືບຕໍ່ຢູ່ບ້ານນັ້ນຄືເກົ່າ.

ອີງຕາມຜູ້ສັ່ງເກດການທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ທະນາຍຄວາມ, ໃນເດືອນກໍລະກົດ, ທີ່ບ້ານຫ້ວຍແກ້ງ, ເມືອງໄຊຍະບູລີ ແຂວງໄຊຍະບູລີ ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ຂົ່ມຂູ່ ຊາວໂປຣແຕັສຕັງ ດ້ວຍ “ການກະທຳທີ່ເປັນທາງລົບ” ຖ້າເຂົາເຈົ້າຍັງສືບຕໍ່ຊຸມນຸມ, ຊຶ່ງອາດພາໃຫ້ມີການຈັບກຸມ, ກັກຂັງ, ປັບໃໝ, ທຳລາຍຊັບສິນ, ຂັບໄລ່, ຫຼື ທຳຮ້າຍຮ່າງກາຍ.

ໃນເດືອນສິງຫາ ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ປິດໂບດບ້ານຫົວຂົວ, ເມືອງໄຊທານີ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ. ໂບດດັ່ງກ່າວໄດ້ເຄື່ອນໄຫວນັບແຕ່ປີ 1994 ແລະ ມີເອກະສານການອະນຸມັດຈາກລັດຖະບານ. ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ຖິ້ມໂທດໃສ່ການເປັນພະຍາດຂອງຊາວຄຣິສຕຽນ, ແລະ ບໍ່ໄດ້ຮັບຮູ້ເຖິງການປົກປ້ອງທາງກົດໝາຍ ຕໍ່ເສລີພາບໃນການເຊື້ອຖືສາສະໜາຂອງບຸກຄົນ. ຕາມການລາຍງານ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ປ້ອງກັນຂອງທ້ອງຖິ່ນ

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

30 ຄົນ ໄດ້ຢືນເຜົາອ້ອມໂບດ ເມື່ອຜູ້ຊຸມນຸມໄດ້ເຕົ້າໂຮມກັນເພື່ອການນະມັດສະການ, ຊຶ່ງເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກໂບດຫຼາຍຄົນໜີດ້ວຍຄວາມຍ້ານກົວ. ອຳນາດການປົກຄອງ ໄດ້ບອກຜູ້ຢູ່ອ້ອມຮອບໂບດ ຈາກບ້ານໃກ້ຄຽງ ໃຫ້ປະຕິເສດຮັບເອົາຊາວຄຣິສຕຽນທີ່ລີ້ໄພຈາກບ້ານຫົວຂົວ. ອີງຕາມກຸ່ມສາສະໜາ, ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານ ໄດ້ຂົ່ມຂູ່ເພີ່ມເຕີມ ແລະ ແຈ້ງໃຫ້ຜູ້ນຳໂບດວ່າ ເຂົາເຈົ້າບໍ່ສາມາດຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພໃຫ້ກັບ ສະມາຊິກໂບດໄດ້.

ອີງຕາມກຸ່ມສາສະໜາ, ໃນເດືອນສິງຫາ ນາຍບ້ານ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ບ້ອງກັນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຕຳຫຼວດ ໄດ້ຮື້ເຮືອນຂອງຊາວຄຣິສຕຽນ ທີ່ບ້ານປ່າຮ່າງ, ເມືອງສົບເປົາ, ແຂວງຫົວພັນ; ເຮືອນດັ່ງກ່າວໄດ້ຖືກປ່ຽນເປັນບ່ອນນະມັດສະການທາງສາດສະໜາ ແລະ ບໍ່ໄດ້ຮັບການຈົດທະບຽນ. ບຸກຄົນດັ່ງກ່າວ ໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ອຳນາດການປົກຄອງກ່ຽວກັບການທຳລາຍເຮືອນຂອງຕົນ. ເຫດການນີ້ ພາໃຫ້ຊາວຄຣິສຕຽນ ບໍ່ມີສະຖານທີ່ເພື່ອເຮັດການນະມັດສະການ, ເນື່ອງຈາກວ່າ, ຕາມການລາຍງານ, ເຂົາເຈົ້າຍ້ານວ່າເຮືອນຫຼັງອື່ນຈະຖືກທຳລາຍ ຖ້າເຂົາເຈົ້າສືບຕໍ່ຊຸມນຸມໃນສະຖານທີ່ອື່ນອີກ.

ເຈົ້າໜ້າທີ່ ຢູ່ເມືອງໄຊຍະບູລີ, ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ສືບຕໍ່ຫ້າມຜູ້ປະຕິບັດສາສະໜາ ເຂົ້າເຖິງໂບດຄຣິສຕຽນທີ່ໄດ້ຖືກຍຶດ ທີ່ດົງໄພວັນ, ນາແດງ, ແກ້ງແຫວ່ງ ແລະ ບ້ານຄຳນົນສັງ, ຍ້ອນບໍ່ໄດ້ຈົດທະບຽນເປັນທາງການເທື່ອ. ເຈົ້າໜ້າທີ່ແຂວງ, ເມືອງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ພ້ອມດ້ວຍ ຜູ້ຕາງໜ້າ ກົມວຽກງານຊົນເຜົ່າແລະສາດສະໜາ (DERA) ແລະ ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມບ້ານ ທີ່ລວມມີຜູ້ນຳໂປຣແຕັສຕັງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຜູ້ນຳຊຸມຊົນ ເພື່ອປຶກສາຫາລື ບັນຫາຕ່າງໆ ກ່ຽວກັບການຍຶດຊັບ ແລະ ຊອກຫາທາງແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ໃນບ້ານ. ຜູ້ນຳໂປຣແຕັສຕັງທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ສະແດງຄວາມຜິດຫວັງຕໍ່ຂະບວນການຈົດທະບຽນ ທີ່ພາໃຫ້ມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງ, ໃນຂະນະທີ່ຜູ້ນຳຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ສະແດງເຖິງຄວາມຕ້ອງການນຳໃຊ້ຕຶກດັ່ງກ່າວເປັນໂຮງຮຽນຊຸມຊົນ. ອຳນາດການປົກຄອງ ບໍ່ໄດ້ອະນຸຍາດໃຫ້ກຸ່ມຊາວຄຣິສຕຽນ ດຳເນີນການນະມັດສະການໃນວັນພັກຢູ່ໂບດ, ແລະ ຈົນເຖິງທ້າຍປີ ກຸ່ມເຫຼົ່ານັ້ນ ກໍຍັງຈະບໍ່ທັນໄດ້ຮັບການຈົດທະບຽນຢ່າງເປັນທາງການໃຫ້ໄດ້ຮັບສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກຂອງໂບດຕົນ.

ລັດຖະບານໄດ້ອະນຸຍາດ ການຈັດພິມ, ນຳເຂົ້າ, ແລະ ການແຈກຢາຍເອກະສານດ້ານສາສະໜາພຸດ, ແຕ່ຈຳກັດຫຼາຍທີ່ສຸດ ການຈັດພິມເອກະສານສາສະໜາ ຂອງກຸ່ມສາສະໜາອື່ນໆ. ການຈັດພິມ ແລະ ນຳເຂົ້າເອກະສານທາງສາສະໜາທີ່ບໍ່ແມ່ນສາສະໜາພຸດ ຈາກຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການອະນຸຍາດຈາກກະຊວງພາຍໃນ. ຕາມການລາຍງານ, ໃນແຂວງຕ່າງໆ ເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ພິຈາລະນາ

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ອະນຸຍາດ. ໃນຂະນະທີ່ກຸ່ມອື່ນໆ ສາມາດຈັດພິມເອກະສານທາງສາສະໜາຂອງຕົນ, ລັດຖະບານບໍ່ອະນຸຍາດໃຫ້ຈັດພິມພະຄຳພີ.

ອີງຕາມກຸ່ມສາສະໜາ, ລັດຖະບານ ກົດກັນ ຫຼື ບ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ກຸ່ມສາສະໜາບາງກຸ່ມ ນຳເຂົ້າ ຫຼື ຄອບຄອງພະຄຳພີ ແລະ ເອກະສານທາງສາສະໜາ, ພ້ອມທັງ ບໍ່ໃຫ້ສ້າງເຮືອນສຳລັບການນະມັດສະການ. ບາງກຸ່ມສາສະໜາໄດ້ລາຍງານວ່າ ເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານ ກ່າວວ່າ ສາມາດນຳເຂົ້າພະຄຳພີ ໃນປະເທດ ພຽງແຕ່ 1,000 ເຫຼັ້ມເທົ່ານັ້ນ. ກຸ່ມດັ່ງກ່າວ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ພະຄຳພີເພີ່ມເຕີມ ຢູ່ປະເທດໄທ ກຳລັງລໍຖ້າການອະນຸຍາດໃຫ້ນຳເຂົ້າໄດ້. ຜູ້ນຳກຸ່ມສາສະໜາ ທີ່ບໍ່ແມ່ນສາສະໜາພຸດ ໄດ້ກ່າວວ່າ ກົດຈະກຳຂອງເຂົາເຈົ້າ ຖືກຈຳກັດ ດ້ວຍຂໍ້ກຳນົດໃຫ້ໄດ້ຮັບການອະນຸຍາດ, ບາງຄັ້ງ ກໍ່ແມ່ນຈາກຫຼາຍໜ້ອງການທີ່ຕ່າງກັນ, ສຳລັບລະດັບກົດຈະກຳທີ່ກວ້າງຂວາງ, ເປັນຕົ້ນ ການຊຸມນຸມ, ການສ້າງໂບດ, ການປ່ຽນແປງໂຄງສ້າງທີ່ມີຢູ່ແລ້ວ, ແລະ ການຈັດຕັ້ງການຊຸມນຸມໃໝ່ໃນບ້ານ ທີ່ບໍ່ທັນມີ.

ເນື່ອງຈາກວ່າມີ ໂບດຄຣິສຕິຈັກຂາວປະເສີດ 200 ແຫ່ງ, ການຊຸມນຸມທາງສາສະໜາ ຫຼາຍກວ່າ 480 ຄັ້ງ ໃນທົ່ວປະເທດ ບໍ່ມີໂຄງສ້າງໂບດຖາວອນ ແລະ ດຳເນີນການນະມັດສະການໃນເຮືອນ. ກົມສາສະໜາຂອງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ໄດ້ສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ ໃຫ້ໂບດທີ່ເປັນເຮືອນ ຖືກປ່ຽນແທນໂດຍໂຄງສ້າງໂບດທີ່ຖືກສ້າງຕັ້ງ ເມື່ອຫາກເປັນໄປໄດ້; ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໃນຫຼາຍເຂດ ໄດ້ຖືວ່າການນະມັດສະການໃນເຮືອນ ບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບກົດໝາຍ. ກຸ່ມໂປຣແຕັສຕັ້ງ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ບາງຄັ້ງກໍ່ບໍ່ສາມາດໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ໃຫ້ສ້າງໂບດໃໝ່. ອີງຕາມກະຊວງພາຍໃນ, ການຢຸດຊົ່ວຄາວກ່ຽວກັບການພິຈາລະນາອະນຸຍາດສ້າງໂບດຄຣິສຕຽນໃໝ່ຍັງສືບຕໍ່ຢູ່, ຍ້ອນລໍຖ້າການປັບປຸງດຳລັດຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີນັ້ນ. ການປັບປຸງກຳລັງດຳເນີນຢູ່ ເປັນເວລາສາມປີແລ້ວ. ຜູ້ຕາງໜ້າກຸ່ມສາສະໜາ ໄດ້ຊີ້ບອກວ່າ ຂະບວນການຂໍອະນຸຍາດກໍ່ສ້າງ ແມ່ນເລີ່ມຕົ້ນຢູ່ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຈາກນັ້ນກໍ່ຂຶ້ນເມືອງ, ຂຶ້ນແຂວງ, ແລະ ສຸດທ້າຍຂຶ້ນສູນກາງ ຂອງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ. ເຂົາເຈົ້າບອກວ່າ ເຈົ້າໜ້າທີ່ນຳໃຊ້ຂະບວນການນີ້ ເພື່ອກົດກັນການກໍ່ສ້າງໂບດໃໝ່. ໃນກໍລະນີສ່ວນໜ້ອຍ, ບ້ານອະນຸຍາດການກໍ່ສ້າງໂບດໃໝ່

ໂດຍບໍ່ມີການອະນຸຍາດເປັນທາງການຈາກອຳນາດການປົກຄອງລະດັບທີ່ສູງກວ່າ. ໃນກໍລະນີໜຶ່ງ, ຜູ້ນຳສາສະໜາໄດ້ລາຍງານວ່າ ເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານຂັ້ນແຂວງ ປະຕິເສດການໃຫ້ອະນຸຍາດສ້າງໂບດໃໝ່ ເວັ້ນເສຍແຕ່ໂບດປະກອບທຶນໃນການສ້າງໂຮງ ຮຽນໃໝ່. ໂບດໄດ້ກ່າວວ່າ ຕົນບໍ່ສາມາດສ້າງໂບດໃໝ່ ເນື່ອງຈາກຂາດແຫຼ່ງທຶນເພື່ອດຳເນີນສອງໂຄງການກໍ່ສ້າງ.

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ທັງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກົມຊົນເຜົ່າ ແລະ ສາສະໜາຂອງກະຊວງພາຍໃນ ມີບົດບາດໃນການກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍ, ລະບຽບຫຼັກການ ກ່ຽວກັບກຸ່ມສາສະໜາໃນທົ່ວປະເທດ. ຄະນະກຳມະການ ທີ່ຖືກສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໂດຍກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ໄດ້ສືບຕໍ່ດຳເນີນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ທົບທວນຄືນດຳລັດນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແລະ ບັບປຸງນິຕິກຳ ເພື່ອສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນສະພາບປັດຈຸບັນຂອງວຽກງານສາສະໜາ. ກະຊວງພາຍໃນ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ທຸກການບັບປຸງໄດ້ຮັບການຕົກລົງເຫັນດີຈາກລັດຖະມົນຕີຂອງຕົນແລ້ວ, ແຕ່ຍັງລໍຖ້າການຮັບຮອງຂັ້ນສູດທ້າຍໂດຍສະພາແຫ່ງຊາດ. ກຸ່ມສາດສະໜາບາງກຸ່ມໄດ້ລາຍງານວ່າ ການຫຼ້າຊ້ານີ້ ແມ່ນຍ້ອນລັດຖະບານລໍຖ້າການປຶກສາຫາລືນຳປະເທດຕ່າງໆໃນພາກພື້ນ.

ອີງຕາມຜູ້ນຳຊຸມຊົນມຸສລິມ, ຊາວມຸສລິມ ສາມາດປະຕິບັດສາສະໜາຕົນແບບເປີດເຜີຍໃນສອງມັດສະຍິດ ທີ່ວຽງຈັນ, ຊຶ່ງເປັນພຽງແຕ່ສອງມັດສະຍິດໃນປະເທດ. ອີງຕາມສະມາຄົມຊາວມຸສລິມ, ຜູ້ນຳສາສະໜາຕົນ ພົບປະກັບເຈົ້າໜ້າທີ່ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດເປັນປະຈຳ ແລະ ຮັກສາສາຍພົວພັນໃນການເຮັດວຽກນຳລັດຖະບານໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ. ການນະມັດສະການປະຈຳວັນ ແລະ ທຸກໆວັນສຸກ ດຳເນີນຢ່າງບໍ່ມີສິ່ງກົດຂວາງ, ແລະ ການສະຫຼອງບຸນອິສລາມທັງໝົດ ກໍໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ. ຊາວມຸສລິມ ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ໄປ ຮາຈ໌ (Hajj). ລັດຖະບານໄດ້ໃຫ້ອະນຸຍາດແກ່ກຸ່ມສາສະໜາດັ່ງກ່າວຈາກປະເທດໄທ ດຳເນີນການສິດສອນແທັບໂລ (Tabligh).

ໃນຂະນະທີ່ຜູ້ຖືສາສະໜາຜີ ໂດຍທົ່ວໄປແລ້ວ ໄດ້ລາຍງານໜ້ອຍກ່ຽວກັບການແຊກແຊງຂອງລັດຖະບານ, ລັດຖະບານບໍ່ສົ່ງເສີມການປະຕິບັດສາສະໜາຜີ ຊຶ່ງຖືວ່າຫຼ້າຫຼັງ, ອັນຕະລາຍ, ຫຼື ຜິດກົດໝາຍ, ເປັນຕົ້ນການປະຕິບັດໃນບາງກົກເຫຼົ່າ ກ່ຽວກັບການຂ້າເດັກນ້ອຍເກີດໃໝ່ທີ່ບໍ່ລົມບູນ ຫຼື ຝັງສົບພິ້ນ້ອງຢູ່ກ້ອງເຮືອນຂອງຕົນເອງ.

ລັດຖະບານມັກຈະປະຕິເສດການລະເມີດການຮັບຮູ້ເສລີພາບໃນການເຊື່ອຖືສາສະໜາ ໂດຍເຈົ້າໜ້າທີ່ຂອງຕົນ. ສ່ວນຫຼາຍອຳນາດການປົກຄອງຂອງລັດຖະບານ ມັກຈະຕຳໜິຜູ້ເຄາະຮ້າຍຫຼາຍກວ່າ ຜູ້ທີ່ຮັບຜິດຊອບ. ຕົວຢ່າງ, ອຳນາດການປົກຄອງ ຢູ່ແຂວງບໍລິຄຳໄຊ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ບໍ່ຮູ້ກ່ຽວກັບກໍລະນີທີ່ຊາວຄຣິສຕຽນ 45 ຄົນຖືກຂົ່ມຂູ່ໄລ່ໜີອອກ ຈາກບ້ານ ຖ້າເຂົາເຈົ້າບໍ່ເຂົາສັດທາສາສະໜາຂອງຕົນ. ເຖິງວ່າເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານຂັ້ນສູນກາງ ໄດ້ຮັບຮູ້ບາງການກະທຳ, ເຂົາເຈົ້າມັກບອກວ່າ ການກະທຳນັ້ນໄດ້ດຳເນີນໂດຍເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນທີ່ບໍ່ໄດ້ອີງໃສ່ສາສະໜາ, ແຕ່ເປັນໜ້າທີ່ຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ ໃນການຮັກສາຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ. ກຸ່ມສາສະໜາໄດ້ກ່າວວ່າ ເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານຂັ້ນແຂວງ ໄດ້ບອກໃຫ້ຜູ້ນຳສາສະໜາ ບໍ່ໃຫ້ລາຍງານກ່ຽວກັບຄວາມຂັດຂ້ອງໃຈໃຫ້ແກ່ຄົນຕ່າງປະເທດ ຖ້າເຂົາເຈົ້າຕ້ອງການເສລີພາບໃນການເຊື່ອຖືສາສະໜາຫຼາຍກວ່ານີ້. ຕາມການລາຍງານ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານຂັ້ນແຂວງ ກໍບໍ່ໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ອຳນາດການປົກຄອງຂັ້ນສູນກາງ ກ່ຽວກັບກໍລະນີຕ່າງໆ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂໍ້ຂັດແຍ່ງດ້ານສາສະໜາ ຍ້ອນຢ້ານສູນເສຍການໃຫ້ທຶນ ແລະ ສູນເສຍການຮັບ

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ຮູ້ວ່າເປັນແຂວງຕົວແບບ. ອີງຕາມກຸ່ມສາສະໜາ, ໃນປີນີ້ ລັດຖະບານຂັ້ນສູນກາງ ໄດ້ເພີ່ມຄວາມພະຍາຍາມ ຮັກສາບຸກຄົນທີ່ຖືກຈັບກຸມ, ໄລ່ໜີ, ລົງໂທດ, ຂົ່ມເຫັງ, ຫຼື ບໍ່ດັ່ງນັ້ນກໍເປັນຜູ້ເຄາະຮ້າຍຂອງການຖືກລະເມີດ ຍ້ອນການເຊື່ອຖືສາສະໜາຂອງຕົນ ໃຫ້ຢູ່ນອກສາຍຕາ ແລະ ຈິດໃຈຂອງປະຊາຄົມໂລກ. ເຂົາເຈົ້າເວົ້າວ່າ ຄວາມພະຍາຍາມຂອງລັດຖະບານ ເພື່ອຮັກສາພາບພົດ ຂອງການເພີ່ມສັນຕິພາບ ແລະ ຄວາມວັດທະນະຖາວອນ ໃນການກະກຽມປະເທດລາວເປັນປະທານສະມາຄົມປະຊາຊາດແຫ່ງອາຊີຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້.

ລັດຖະບານໄດ້ສົ່ງເສີມການສື່ສອນການປະຕິບັດທາງພຸດທະສາສະໜາ ໃນໂຮງຮຽນຂອງລັດ ດັ່ງເປັນສ່ວນໜຶ່ງ ຂອງວັດທະນາທຳລາວ. ວິຊາດ້ານວັດທະນະທຳພາກບັງຄັບ ປະກອບມີບົດຮຽນທີ່ສອນໃນວັດພຸດທະສາສະໜາ. ເຖິງວ່າກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ໄດ້ລະບຸວ່າ ຜູ້ປົກຄອງສາມາດເລືອກທີ່ຈະຖອນຕົວ ຖ້າບໍ່ມັກວິຊານີ້ ແລະ ຍັງລະບຸວ່າບໍ່ມີຫຼັກສູດສາສະໜາພຸດ ໃນໂຮງຮຽນຂອງລັດໃດໆ, ໃນຕົວຈິງ ກໍມີການສອນບົດຮຽນ ພຸດທະສາສະໜາ ໃນບາງແຂວງ. ນັກຮຽນຊາວຄຣິສຕຽນ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນຄວາມອຶດອັດ ໃນການຖືກບັງຄັບໃຫ້ໄຫວ້ ໃນວັດພຸດທະສາສະໜາ ເພາະເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງເງື່ອນໄຂການຜ່ານເພື່ອຂຶ້ນທ້ອງ. ແຫຼ່ງຂໍ້ມູນ ໄດ້ລາຍງານ ກ່ຽວກັບກໍລະນີໜຶ່ງ ທີ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ຂົ່ມຂູ່ໃຫ້ປະຕິເສດຜົນປະໂຫຍດດ້ານການສຶກສາ, ຊຶ່ງລວມມີໂອກາດ ໃນການສອບເສັງເຂົ້າໂຮງຮຽນ ໃຫ້ແກ່ນັກຮຽນຊາວໂປຣແຕັສຕັ້ງ ຍ້ອນຄວາມເຊື່ອຖືທາງສາສະໜາຂອງເຂົາເຈົ້າ.

ໃນການຈັດການກັບຂໍ້ຂັດແຍ່ງຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ ທີ່ກ່ຽວກັບບັນຫາສາສະໜາ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ ກະຊວງພາຍໃນ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ເບື້ອງຕົ້ນແມ່ນເຂົາເຈົ້າລໍຖ້າໃຫ້ແຂວງເປັນຜູ້ແກ້ໄຂບັນຫາ. ກົມສາດສະໜາ ຂອງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ໂດຍປົກກະຕິແລ້ວ ໄດ້ສົ່ງເສີມລັດຖະບານຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ຫຼື ແຂວງ ໃຫ້ແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງດ້ວຍຕົນເອງ ຕາມດຳລັດເລກທີ 92; ເຖິງແນວໃດກໍຕາມ, ບາງຄັ້ງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ກໍໄດ້ເຂົ້າແຊກແຊງ ນຳເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ ເມື່ອຜູ້ເຊື່ອຖືສາສະໜາທີ່ຖືກກັກຕົວຍ້ອນສາເຫດທາງດ້ານສາສະໜາ.

ຜູ້ຕາງໜ້າຊຸມຊົນບາຮາຍທ້ອງຖິ່ນ, ສະຫວັນນະເຂດ ແລະ ຫຼວງພະບາງ ໄດ້ລາຍງານວ່າ ການປະຕິບັດສາສະ ໜາຂອງເຂົາເຈົ້າ ໂດຍທົ່ວໄປແລ້ວບໍ່ມີການແຊກແຊງໃດໆ, ແລະ ກຸ່ມບາຮາຍ ກໍປະເຊີນກັບຂໍ້ຈຳກັດບາງຢ່າງ ຈາກ ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ. ຊຸມຊົນບາຮາຍທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ທຳມສະພາສາສະໜາບາຮາຍ ປະຈຳປະເທດ ໄດ້ຈັດງານບາຮາຍເກົ້າສືບວັນ ເປັນປະຈຳ ແລະ ສະເຫຼີມສະຫຼອງວັນສຳຄັນທາງສາສະໜາທັງໝົດ ໂດຍບໍ່ມີການ ແຊກແຊງ. ທຳມສະພາສາສະໜາບາຮາຍປະຈຳປະເທດ ຢູ່ວຽງຈັນ ປະຊຸມກັນເປັນປະຈຳ.

ຢູ່ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ແລະ ຈຳປາສັກ, ຊາວກະໂຕລິກ ບອກວ່າ ລັດຖະບານໄດ້ຈຳກັດເຂົາເຈົ້າ ບໍ່ໃຫ້ເຂົ້າ ເຮັດວຽກນຳລັດຖະບານ ແລະ ບໍ່ຖືກເລື່ອນຊັ້ນ.

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ລັດຖະບານບັງຄັບຢ່າງເຄັ່ງຄັດ ການຫ້າມໃຫ້ຊາວຕ່າງປະເທດ ຊັກຊວນຄົນເຂົ້າສາສະໜາ. ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ໄດ້ໃຫ້ອະນຸຍາດແກ່ຜູ້ນຳສາສະໜາຕ່າງປະເທດບາງຄົນ ໃຫ້ຈັດຕັ້ງກອງປະຊຸມສຶກສາອົບຮົມ, ແຕ່ບໍ່ໄດ້ໃຫ້ການອະນຸຍາດ ແບບກວ້າງຂວາງ ໃນການຊັກຊວນຄົນເຂົ້າສາສະໜາ ໂດຍບໍ່ມີຂໍ້ຈຳກັດ.

ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ ບາງຄັ້ງກໍໄດ້ໄປຢ້ຽມຢາມເຂດ ທີ່ມີການລະເມີດເສລີພາບ ໃນການເຊື່ອຖືສາສະໜາ ແລະ ກໍໄດ້ອົບຮົມເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ ກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍ ແລະ ກົດໝາຍຂອງລັດຖະບານ. ເຈົ້າໜ້າທີ່ ຂອງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ ເດີນທາງໄປແຂວງຕ່າງໆເລື້ອຍເພື່ອສົ່ງເສີມກຸ່ມສາສະໜາ ໃຫ້ປະຕິບັດສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການຂອງປະເທດ. ເຂົາເຈົ້າຍັງໄດ້ເປັນເຈົ້າພາບ ຈັດກອງປະຊຸມຝຶກອົບຮົມແປດຄັ້ງ ໃຫ້ແກ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ ຢູ່ແຂວງວຽງຈັນ, ອຸດົມໄຊ, ຄຳມ່ວນ, ຈຳປາສັກ, ຊຽງຂວາງ, ແລະ ຫົວພັນ ເພື່ອອະທິບາຍໃຫ້ຄວາມເຂົ້າໃຈ ກ່ຽວກັບໜ້າທີ່ຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ພາຍໃຕ້ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ສິດທິໃນການເຊື່ອຖື ຫຼື ບໍ່ເຊື່ອຖືສາສະໜາ. ໃນໄລຍະກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ຂອງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ ໄດ້ເຜີຍແຜ່ລະບຽບກົດໝາຍກ່ຽວກັບສາສະໜາ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມໃນກອງປະຊຸມສຳມະນາທົບທວນຄືນຫຼັກການພື້ນຖານຄວາມເຊື່ອຖືສາສະໜາພຸດ, ຄຣິສຕຽນ, ບາຮາຍ, ແລະ ອິສລາມ ຈາກບັນດາຜູ້ນຳສາສະໜາຕ່າງໆ. ໃນເດືອນທັນວາ ກະຊວງພາຍໃນ ໄດ້ຈັດຕັ້ງກອງປະຊຸມ ສອງວັນ ທີ່ແຂວງຈຳປາສັກ ກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍດ້ານສາດສະໜາ, ການເຜີຍແຜ່ເອກະສານ, ແລະ ການແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບລະຫວ່າງ ກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ.

ລັດຖະບານໄດ້ໃຫ້ການຍົກເວັ້ນຂໍ້ຈຳກັດຫຼາຍຢ່າງ ໃຫ້ແກ່ພຸດທະສາສະໜາ, ຊຶ່ງລວມມີຂໍ້ກຳນົດ ໃນການຂໍອະນຸຍາດດຳເນີນການຊຸມນຸມ ຂອງປະຊາຊົນ. ລັດຖະບານສະໜັບສະໜູນສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ກັບ ພຸດທະສາສະໜາ, ນຳເອົາພິທີກຳ ແລະ ພິທີທາງພຸດທະສາສະໜາ ເຂົ້າໃນງານຂອງລັດ, ແລະ ສົ່ງເສີມພຸດທະສາສະໜາໃຫ້ເປັນອົງປະກອບເອກະລັກດ້ານວັດທະນາທຳ ແລະ ຈິດວິນຍານ ຂອງປະເທດ; ລັດຖະບານ ຍັງສົ່ງເສີມວັດທະນາທຳລາວ, ຊຶ່ງລວມມີການປະຕິບັດທາງສາສະໜາພຸດ. ເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມງານທາງສາສະໜາພຸດ ແລະ ສະເຫຼີມສະຫຼອງຄຣິສມັສ ຕາມຄວາມສາມາດທາງການຂອງຕົນ, ເຖິງວ່າ ບໍ່ມີເງິນບ້ວງ ຈັດກິດຈະກຳທາງສາສະໜາພຸດໃນປີນີ້.

ອົງຕາມຜູ້ນຳລັດຖະບານ ແລະ ຜູ້ນຳສາສະໜາ, ເພື່ອພະຍາຍາມສົ່ງເສີມການປຶກສາຫາລືກັນ ລະຫວ່າງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທັງໝົດ ກ່ຽວກັບການທົບທວນຄືນດຳລັດເລກທີ 92, ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ ໄດ້ຈັດຕັ້ງກອງປະຊຸມ ສຳລັບກຸ່ມສາສະໜາທີ່ຖືກຮັບຮູ້ ໃນເດືອນຕຸລາ ທີ່ວຽງຈັນ. ກອງປະຊຸມກ່ຽວຂ້ອງກັບການ ສົນທະນາປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບແຜນຂອງລັດຖະບານ ໃນການປັບປຸງດຳລັດ, ແລະ

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ໄດ້ໃຫ້ກຳລະໂອກາດ ສຳລັບກຸ່ມສາສະໜາທີ່ໄດ້ຖືກຈົດທະບຽນ, ບັນດາກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ແລະ ບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງຂອງລັດຖະບານ ໄດ້ຮັບການອະນຸມັດໃຫ້ປະກອບຄຳເຫັນ ໃນການທົບທວນຄືນລະບຽບການດັ່ງກ່າວ. ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ ໄດ້ໃຫ້ຂໍ້ແນະນຳຕໍ່ກັບຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງບົດບາດ ແລະ ໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບ ຂອງບັນດາອົງກອນທີ່ຮັບຜິດຊອບ.

ໃນການປະສານງານກັບອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ, ອົງການ NGO ສາກົນ ໄດ້ດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມສຳລັບເຈົ້າໜ້າທີ່ຂັ້ນແຂວງ ແລະ ເມືອງ ແລະ ຜູ້ນຳສາສະໜາທ້ອງຖິ່ນ ຕະຫຼອດປີ ເພື່ອຊ່ວຍທັງສອງຝ່າຍເຂົ້າໃຈຕໍ່ກັບກົດໝາຍ ກໍຄືການເຂົ້າໃຈເຊິ່ງກັນແລະກັນໃຫ້ດີຂຶ້ນ. ຜູ້ນຳສາສະໜາ ໄດ້ສະແດງຄວາມຫວັງໄຍຕໍ່ກັບການຍຶດຊັບສິນ ໃນບ້ານຕ່າງໆ ຂອງເມືອງໄຊຍະບູລີ ແລະ ສະແດງຄວາມຜິດຫວັງ ຕໍ່ຂະບວນການຈົດທະບຽນທີ່ລຳບາກ. ໃນເດືອນມັງກອນ ອົງການ NGO ສາກົນ ໄດ້ດຳເນີນຊຸດຝຶກອົບຮົມ ກ່ຽວກັບການສ້າງສາຍພົວພັນກັບເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານ ທີ່ເມືອງເພືອງ, ແຂວງວຽງຈັນ. ໃນເດືອນເມສາ, ພຶດສະພາ, ມິຖຸນາ, ກໍລະກົດ ແລະ ຕຸລາ, ເຂົາເຈົ້າໄດ້ດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມທົ່ວຊຶ່ງວຽກກັນ ໃຫ້ແກ່ທຶກເມືອງອື່ນໆ. ໃນເດືອນກັນຍາ ອົງການ NGO ດັ່ງກ່າວ ໄດ້ສົ່ງຕົວແທນລາວ ຊຶ່ງລວມມີຜູ້ຕ່າງໜ້າຈາກອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ, ກະຊວງພາຍໃນ, ແລະ ສູນລາວຂາວປະເສີດລາວ ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມກ່ຽວກັບກົດຂອງກົດໝາຍ ຢູ່ຫວຽດນາມ ທີ່ພົວພັນກັບວຽກງານ ແລະ ລະບຽບການດ້ານສາສະໜາ. ການຝຶກອົບຮົມດັ່ງກ່າວ ຖືກອອກແບບ ເພື່ອອົບຮົມຕໍາຫຼວດທ້ອງຖິ່ນກ່ຽວກັບວິທີຕີຄວາມໝາຍດຳລັດເລກທີ 92 ແລະ ການປົກປ້ອງສາສະໜາອື່ນໆ ພາຍໃຕ້ລັດຖະທຳມະນູນ.

ພາກທີ III. ສະຖານະການເຄົາລົບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາ ຂອງສັງຄົມ

ແຫຼ່ງຂໍ້ມູນຊາວຄຣິສຕຽນ ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບຄວາມເຄັ່ງຕຶງທາງສາສະໜາ ໃນບາງໂອກາດຂອງບັນດາກຸ່ມຊົນເຜົ່າສ່ວນນ້ອຍ, ໂດຍສະເພາະ ໃນການຕອບໂຕ້ກັບການຂະຫຍາຍຕົວຂອງການຊຸມນຸມຊາວຄຣິສຕຽນ ຫຼື ການບໍ່ໃຫ້ເຂົ້າເຖິງຊັບພະຍາກອນຂອງບ້ານ. ການປະຕິເສດໂດຍສະມາຊິກຂອງກຸ່ມທີ່ບໍ່ແມ່ນກຸ່ມສາສະໜາພຸດ, ໂດຍສະເພາະຊາວໂປຣແຕັສຕັງ, ໃຫ້ເຂົ້າຮ່ວມພິທີທາງສາສະໜາພຸດ ຫຼື ຜີ ໄດ້ສືບຕໍ່ເປັນເຫດແຫ່ງຄວາມເຄັ່ງຕຶງ ໃນເຂດຊົນນະບົດ. ໃນບາງກໍລະນີ, ຊາວບ້ານໄດ້ຂົ່ມຂູ່ຊາວຄຣິສຕຽນ ວ່າຈະໄລ່ໜີອອກຈາກບ້ານ ຖ້າເຂົາເຈົ້າບໍ່ຢຸດສັດທາສາສະໜາຂອງເຂົາເຈົ້າ. ເຖິງແນວໃດກໍ່ຕາມ, ຜູ້ນຳກຸ່ມຊາວຄຣິສຕຽນ ກໍໄດ້ສົ່ງເສີມສະມາຊິກຂອງຕົນ ໃຫ້ດຳເນີນວິທີການແບບປະນີປະນອມກັນ ເພື່ອໃຫ້ເຂົາເຈົ້າສາມາດສະໜັບສະໜູນພິທີທາງສາສະໜາພຸດ ຫຼື ຜີ ໂດຍບໍ່ຕ້ອງເຂົ້າຮ່ວມພິທີດັ່ງກ່າວ.

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ໂຮງຮຽນອະນຸບານ ແລະ ໂຮງຮຽນພາສາອັງກິດ ເອກະຊົນບາງແຫ່ງ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກກຸ່ມສາສະໜາຂອງຫຼາກຫຼາຍນິກາຍຕ່າງປະເທດ. ເດັກນ້ອຍຜູ້ຊາຍຫຼາຍຄົນ ໄດ້ຮັບການສິດສອນທາງດ້ານສາສະໜາ ແລະ ວິຊາອື່ນໆ ໃນວັດພຸດທະສາສະໜາ, ຊຶ່ງຕາມປະເພນີແລ້ວ ໄດ້ເຕີມເຕັມບົດບາດຂອງໂຮງຮຽນ ແລະ ໄດ້ສືບຕໍ່ມີບົດບາດໃນຊຸມຊົນນ້ອຍ ທີ່ຖືກຈຳກັດ ຫຼື ບໍ່ມີການສຶກສາທາງການ. ສອງວິທະຍາໄລພຸດທະສາສະໜາ ແລະ ສອງໂຮງຮຽນມັດທະຍົມພຸດທະສາສະໜາ ໃຫ້ການຝຶກອົບຮົມທາງດ້ານສາສະໜາ ໃຫ້ກັບເດັກນ້ອຍ ແລະ ຜູ້ໃຫຍ່. ບັນດານິກາຍຊາວຄຣິສຕຽນ, ໂດຍສະເພາະສູນລວມຄຣິສຈັກຂາວປະເສີດ ແລະ ໂບດເຊເວັນເດແອດວັນຕິສ, ໄດ້ດຳເນີນການສຶກສາ ສຳລັບເດັກນ້ອຍ ແລະ ໄວໜຸ່ມ. ກຸ່ມບາຮາຍ ໄດ້ດຳເນີນການຝຶກອົບຮົມສາສະໜາ ສຳລັບສະມາຊິກເດັກນ້ອຍ ແລະ ຜູ້ໃຫຍ່. ໂບດກາໂຕລິກ ໄດ້ຈັດສຳມະນາ ຢູ່ທ່າແຂກ ສຳລັບນັກຮຽນລະດັບມັດທະຍົມ ເພື່ອສຶກສາປັດຊະຍາ ແລະ ສາສະໜາ ສຳລັບ ສອງທາສິບປີ. ຊຸມຊົນມູສລິມ ໄດ້ສະໜອງການຝຶກອົບຮົມດ້ານການສຶກສາ ສຳລັບເດັກນ້ອຍຂອງຕົນ.

ພາກທີ IV. ນະໂຍບາຍຂອງລັດຖະບານສະຫະລັດອາເມລິກາ

ເຈົ້າໜ້າທີ່ສະຖານທູດອາເມລິກາ ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນເປັນປະຈຳ ສຳລັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາ ແລະ ການປັບປຸງກົດໝາຍ ແລະ ດຳລັດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກັບເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຖະບານຫຼາຍລະດັບ. ບັນຫາທີ່ເຂົາເຈົ້າໄດ້ຍົກຂຶ້ນມາຫຼາຍຄັ້ງ ນຳກະຊວງພາຍໃນ, ສະພາແຫ່ງຊາດ, ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ຈາກກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ປະກອບມີການ ຈັບກຸມຜູ້ເຊື່ອຖືສາສະໜາ, ການຈົດທະບຽນ ແລະ ຂັ້ນຕອນການອະນຸຍາດ ທີ່ຫຍຸ້ງຍາກ, ແນວໂນ້ມ ແລະ ການລະເມີດເສລີພາບ, ແລະ ການຄຸ້ມຄອງການປະຕິບັດສາສະໜາ ຂອງລັດຖະບານຢູ່ບັນດາແຂວງຕ່າງໆ. ສະຖານ ທູດດັ່ງກ່າວ ຍັງໄດ້ສືບຕໍ່ຮັກສາການສົນທະນາ ນຳກົມສາດສະໜາ ຂອງອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ, ແລະ ກົມຊົນເຜົ່າແລະສາສະໜາຂອງກະຊວງພາຍໃນ. ສະຖານທູດ ຍັງໄດ້ສະແດງຄວາມຫ່ວງໄຍ ເປັນປະຈຳ ຕໍ່ກັບສະພາແຫ່ງຊາດ, ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ, ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ ກ່ຽວກັບກໍລະນີສະເພາະຕ່າງໆ ໃນການລະເມີດ ຫຼື ລົບກວນ, ແລະ ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນ ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາເຫຼົ່ານີ້ໃຫ້ວ່ອງໄວ ແລະ ເໝາະສົມ. ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ກະຊວງພາຍໃນ ບາງຄັ້ງກໍນຳໃຊ້ຂໍ້ມູນຂ່າວສານນີ້ ເພື່ອໄກ່ເກ່ຍກັບເຈົ້າໜ້າທີ່ທ້ອງຖິ່ນ.

ເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ກໍໄດ້ພົບກັບຜູ້ນຳສາສະໜາ ແລະ ກຸ່ມສະໜັບສະໜູນ ເພື່ອແກ້ໄຂຄວາມກັງວົນກ່ຽວກັບເສລີພາບໃນການເຊື່ອຖືສາສະໜາ. ເຈົ້າໜ້າທີ່ສະຖານທູດໄດ້ປຶກສາຫາລືເປັນປະຈຳ ນຳກຸ່ມສາສະໜາທີ່ໄດ້ຈົດທະບຽນ ແລະ ບໍ່ໄດ້ຈົດທະບຽນ ກ່ຽວກັບການຈັບກຸມຜູ້ເຊື່ອຖືສາສະໜາ, ຂັ້ນຕອນການຈົດທະບຽນທີ່ກ

ປະເທດລາວ: ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບເສລີພາບທາງດ້ານສາສະໜາສາກົນປະຈຳປີ 2015

ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດອາເມລິກາ • ສຳນັກງານ ປະຊາທິປະໄຕ, ສິດທິມະນຸດ, ແລະ ແຮງງານ

ຫຍຸ້ງຍາກ, ແນວໂນ້ມ ແລະ ການລະເມີດສິດເສລີພາບ, ແລະ ການຄຸ້ມຄອງຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບການ
ປະຕິບັດສາສະໜາ ໃນບັນດາແຂວງ.